
Gmina Szudziałowo

PROTOKÓŁ XXXIV.2022

XXXIV zwyczajna sesja Rady Gminy Szudziałowo z dnia 14
grudnia 2022 r.

PORZĄDEK OBRAD
1. Otwarcie.   (11:02:54 - 11:03:04)
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się o godz. 11:00 a
zakończyła o godz. 13:20. Obrady prowadził Pan Leszek Olchowik Przewodniczący Rady
Gminy Szudziałowo.

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15, zgodnie z listą obecności.
Obecni:
1.     Baranowski Krzysztof
2.  Borowski Janusz
3.     Bułatewicz Wojciech
4.     Horosz Katarzyna
5.     Jaroszewicz Grzegorz
6.     Jucha Magdalena
7.     Kędyś Elżbieta Irena
8. Łapiński Mariusz
9.     Małoń Adam
10.     Normantowicz - Horczak Małgorzata
11.     Olchowik Danuta
12.  Olchowik Leszek

    13.  Oleksza Sławomir

    14.  Onoszko Michał Antoni

    15.  Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Udział wzięli:
1. Tokarewicz Tadeusz - Wójt Gminy
2. Czeremcha Anna  - Skarbnik Gminy
3. Maliszewska Aneta - Sekretarz Gminy
4.  Bach Krzysztof - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szudziałowie
5. Sokołowska Diana - p.o. Dyrektora Szkoły Podstawowej w Babikach
6. Adam Kaźmierczak - Komendant Placówki Straży Granicznej w Krynkach
7. Marek Grzybowski - Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w

Szudziałowie
8. Ewelina Dobrenko - Przewodnicząca Rady Rodziców SP Babiki
9. Rodzice uczniów SP Babiki
10. oraz 14 sołtysów

2. Ustalenie porządku.   (11:03:23 - 11:05:33)
Po dokonaniu otwarcia, przywitaniu przybyłych na obrady oraz krótkim przedstawieniu
tematyki Pan Leszek Olchowik - Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt
porządku, który przyjęto jednogłośnie.
2.a. Głosowanie w sprawie ustalenia porządku.

głosowanie Głosowanie w sprawie ustalenia porządku.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo



wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 11:05:36 - 11:05:48

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

3. Informacja o sposobie załatwienia wniosków z XXXIII sesji.   (11:05:55 - 11:06:53)
Informację o sposobie załatwienia wniosków z poprzedniej sesji przedstawił Pan
Tadeusz Tokarewicz Wójt Gminy.
Uwag nie było. Rada przyjęła informację do wiadomości.
4. Informacja o pracy Wójta Gminy od XXXIII sesji.   (11:07:00 - 11:21:15)
Informację o swych działaniach w okresie od XXXIII sesji przedstawił Pan Tadeusz
Tokarewicz - Wójt Gminy dodając:

Uczestniczyłem w forum Związku Gmin Wiejskich, na którym poruszane były tematy: energii
elektrycznej, finansowania oświaty oraz taryf za wodę i ścieki.
Niektóre gminy ponoszą straty ponieważ Wody Polskie nie zatwierdzają taryf za wodę. Wiem
jaka jest inflacja, koszty utrzymania urządzeń rosną. 
Zostaliśmy zobowiązani do zmniejszenia zużycia energii elektrycznej o 10%, jeżeli tego nie
osiągniemy zostaną nałożone na nas kary finansowe. 
Wzrastają koszty prowadzenia szkół i obsługi. Subwencja i dotacje z budżetu państwa nie
pokrywają faktycznych kosztów ponoszonych przez gminę. 
Uczestniczyłem w konferencji dotyczacej odnawialnych źródeł energii. Prezentowana była
biogazownia w Michałowie. Jest to tanie źródło energii. 
Jesteśmy członkiem klastra energii i chcemy założyć spółdzielnie energetyczną.

Głos zabrali:
Pani Elżbieta Kędyś:



Czy gmina przystąpi do zakupu węgla?

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Tak podpisaliśmy już umowę z PGE Paliwa na zakup węgla. Trwają rozmowy z firmą Barter
dotyczące składowania węgla. 
Zmieniła się ustawa i można zamówić np. 0,5 tony węgla a pozostałą ilość po nowym roku.
Udało nam się zebrać zapotrzebowanie na 25 ton węgla. Ekogroszku nie będziemy
zakupywać ponieważ minimalnie możemy kupić 25 ton a zebraliśmy chętnych na 16 ton.
Firma będzie oferować transport z Sokółki do mieszkańców, ale będzie to dodatkowo płatne.

Pan Mariusz Łapiński:

Jakie metody oszczędzania wprowadziliśmy i jakie są kary za nieosiągnięcie tych 10 %
oszczędności?

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Ograniczyliśmy oświetlenie w pokojach, na korytarzach. Pierwsza kara to 10 tyś. zł.
Moja prośba do dyrektorów jednostek o racjonalne podejście do oszczędzania energii.
Rodzice zgłaszają o palących światłach na korytarzu podczas lekcji. Obowiązek oszczędzania
nie dotyczy szkół, ale trzeba.

Treść informacji była w posiadaniu radnych.
Rada zaakceptowała treść informacji oraz zakres działań podejmowanych przez Wójta.
5. Uchwała w sprawie WPF na lata 2023-2038.   (11:21:21 - 11:25:25)
Projekt uchwały w sprawie WPF na lata 2023 - 2038 omówiła Pani Anna Czeremcha.
Pan Tadeusz Tokarewicz:

WPF jest wg. algorytmu - wydatki muszą być mniejsze dochodów. Czy jest to realne? Niestety
nie.

Wcześniej projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.243.2022

w sprawie uchwalenia WPF na lata 2023 - 2038, stanowiącą w protokole stronę Nr 19.
Wynik głosowania poniżej.
5.a. Głosowanie w sprawie uchwały WPF na lata 2023-2038.

głosowanie Głosowanie w sprawie uchwały WPF na lata 2023-2038.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 11:25:41 - 11:25:58

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA



4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

6. Uchwała w sprawie budżetu na 2023 rok.   (11:26:13 - 11:43:15)
Z upoważnienia Wójta Gminy  Pani Anna Czeremcha Skarbnik Gminy szczegółowo
przedstawiła dane dotyczące projektu budżetu na 2023 rok.
Głos zabrali:

Pani Elżbieta Kędyś:

W załączniku inwestycyjnym jest przebudowa dróg gminnych. Jakie drogi będą
przebudowywane?
Czy w projekcie budżetu na 2023 rok są ujęte oszczędnosci z likwidacji szkoły?

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Drogi w miejscowościach: Trzciano Nowe, Trzciano Stare, Talkowszczyzna, Szczęsnowicze,
Chmielewszczyzna, Suchynicze.

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Nie, nie są ujęte.

Pan Leszek Olchowik:

Nie mogą być, ponieważ jest to dopiero uchwała intencyjna. 

Pan Mariusz Łapiński:

Dotacja 17 tyś. dla Gminy Sokółka, na jakie zadania?

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Jest to dotacja na dowożenie uczniów ze specjalnymi potrzebami kształcenia.

Pani Elżbieta Kędyś:

Po raz kolejny wracam do tematu drogi Słójka - Nowinka. Czy nie można dojść do
porozumienia z powiatem i dokończyć tą drogę?

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Przekonaliśmy się jaka jest współpraca z powiatem. Jesteśmy traktowani jak dawca środków,
jak nie damy to powiat nie będzie robił.
Pani zarzucała mi, że się obraziłem na starostę i nie utworzyliśmy związku powiatowo -
gminnego. Rozmawiam z innymi włodarzami i wiem, że teraz mają problem ponieważ nie
maja pieniędzy żeby dołożyć powiatowi na inwestycje w ramach związku.
Dobrze, że sprzedaliśmy trochę działek i mieliśmy na wkład własny do inwestycji.
Odsetki od kredytu rosną. Mamy obligacje, dzięki temu mieliśmy tańszą obsługę długu i
mogliśmy dołożyć do dróg. Pan Michał Onoszko sam stwierdził, że gdyby nie to, to nie
zrobilibyśmy inwestycji.
Droga Słójka - Wierzchlesie została wycofana, nie wiemy dlaczego Starosta to zrobił, a do



projektu technicznego też dołożyliśmy 50%. Rozpoczęto nawet pierwsze prace , była wycinka
drzew. Był Pan, któremu się nie podobało to, pisał skargi, dziś będzie rozpatrywana.
Nie potrafię powiedzieć dlaczego ten odcinek nie został zrobiony, można było to zrobić.
Pierwotnie projekt drogi był zupełnie inny. Udało nam się dopilnować i zrobić odcinek, który
też nie miał być robiony. 

Wcześniej powyższe zmiany uzyskały pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.244.2022

w sprawie budżetu gminy na 2023 rok, stanowiącą w protokole stronę Nr 19.
Wynik głosowania poniżej.
6.a. Głosowanie w sprawie uchwalenia budżetu na 2023 rok.

głosowanie Głosowanie w sprawie uchwalenia budżetu na 2023 rok.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 11:43:23 - 11:43:40

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

7. Uchwała w sprawie zmian budżetu na 2022 rok.   (11:43:48 - 11:47:27)
Z upoważnienia Wójta Gminy  Pani Anna Czeremcha Skarbnik Gminy szczegółowo
przedstawiła dane dotyczące propozycji zmiany budżetu na 2022 rok.
Głos zabrali:



Pani Elżbieta Kędyś:

Opłata za pobyt dzieci w rodzinie zastępczej, mamy takie dzieci ?

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Tak, niedawno odebrane rodzicom.

Wcześniej powyższe zmiany uzyskały pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.246.2022

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok, stanowiącą w protokole stronę Nr 19.
Wynik głosowania poniżej.
7.a. Głosowanie w sprawie uchwały zmiany budżetu na 2022 rok.

głosowanie Głosowanie w sprawie uchwały zmiany budżetu na 2022 rok.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 11:47:30 - 11:48:00

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

8. Uchwała w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
na 2023 rok.   (11:48:11 - 11:54:48)
Z upoważnienia Wójta Gminy  Pani Anna Narbutt sekretarz Gminnej Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych omówiła uchwałę w sprawie programu.



Głos zabrali:
Pani Elżbieta Kędyś:

Skąd pozyskiwane są dane dotyczące liczby uzależnionych?

Pani Anna Narbutt:

Są to dane szacunkowe, pozyskujemy od policji.

Wcześniej powyższe zmiany uzyskały pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.246.2022

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok, stanowiącą w protokole stronę Nr 19.
Wynik głosowania poniżej.
8.a. Głosowanie w sprawie uchwały Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych na 2023 r.

głosowanie Głosowanie w sprawie uchwały Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych na 2023 r.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 11:54:57 - 11:55:18

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

9. Zmiana uchwały w sprawie wysokości diet radnych i sołtysów.   (11:55:36 - 11:57:20)



Projekt uchwały omówił Pan Tadeusz Tokarewicz Wójt Gminy:
Według RIO nie mamy doprecyzowanego zapisu odnośnie wypłaty diet osobie, która pełni
funkcję sołtysa i radnego. U nas do tej pory płaciliśmy jak dla dwóch osób. 
W związku z tym, że z wytycznymi RIO nie będziemy się spierać, proszę o pozytywne
przegłosowanie uchwały.

Wcześniej powyższe zmiany uzyskały pozytywne opinie Komisji Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.247.2022

w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XXIV.192.2022 Rady Gminy Szudziałowo
z dnia 29 grudnia 2021 roku w sprawie ustalenia wysokości i zasad wpłacania diet
radnym i sołtysom, stanowiącą w protokole stronę Nr 19.
Wynik głosowania poniżej.
9.a. Głosowanie w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości diet radnych i
sołtysów.

głosowanie Głosowanie w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości diet radnych i sołtysów.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 11:57:25 - 11:57:55

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

10. Wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie



organizacji publicznego transportu zbiorowego.   (11:58:07 - 12:02:08)
Projekt uchwały omówił Pan Tadeusz Tokarewicz Wójt Gminy:

Gmina Krynki chce zorganizować transport publiczny na trasie Krynki - Białystok. Pozyskała
środki na ten cel od Wojewody Podlaskiego.
Trasa przebiega przez cztery gminy w związku z tym potrzebne jest porozumienie.
Na terenie naszej gminy jest to ok. 20 km trasy.
Idąc do pracy rano zwróciłem uwagę ile osób jedzie tym autobusem, wczoraj były dwie.
Rozmawiałem z Panią Burmistrz stawka za 1 wozokilometr będzie wynosić 6,50 zł/km netto a
wstępnie miała być 4,60 zł/km.
Nie wiem czy dojdzie do podpisania porozumienia?

Pani Elżbieta Kędyś:

Ale autobus będzie jeździć?

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Do końca roku mamy podpisana umowę. Wystąpiliśmy do PKS NOVA z zapytaniem o ilość
sprzedanych biletów z terenu naszej gminy.
Osoba, która była zainteresowana autobusem okazało się, że do pracy dojeżdża z kolegą.

Wcześniej uchwała uzyskała pozytywną opinię Komisji Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.249.2022

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie
organizacji publicznego transportu zbiorowego na obszarze gmin Krynki, Szudziałowo,
Supraśl i Wasilków, stanowiącą w protokole stronę Nr 19.
Wynik głosowania poniżej.
10.a. Głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia
międzygminnego w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego.

głosowanie Głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie
organizacji publicznego transportu zbiorowego.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 12:02:16 - 12:02:34

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA



8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

11. Uchwała w sprawie zmiany uchwały określającej stawki podatku od środków
transportowych.   (12:02:47 - 12:03:42)

Projekt uchwały omówiła Pan Tadeusz Tokrewicz Wójt Gminy:

W uchwale był błąd pisarski, RIO prosi o zmianę.

Wcześniej powyższa zmiana uzyskała pozytywną opinię Komisji Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.249.2022

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII.237.2022 określającej stawki podatku od środków
transportowych, stanowiącą w protokole stronę Nr 19.
Wynik głosowania poniżej.
11.a. Głosowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej stawki podatku od
środków transportowych.

głosowanie Głosowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej stawki podatku od środków
transportowych.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 12:03:51 - 12:04:08

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA



9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na okres 3 lat.  
(12:12:36 - 12:13:13)
Projekt uchwały przedstawił Pan Tadeusz Tokarewicz Wójt Gminy:

Dotychczasowi dzierżawcy wyrazili chęć kontynuowania umowy, w związku z tym rada musi
wyrazić zgodę na podpisanie umowy dzierżawy na kolejne 3 lata.

Wcześniej uchwała uzyskała pozytywną opinię Komisji Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.250.2022

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości na
czas oznaczony do 3 lat, stanowiącą w protokole stronę Nr 19.
Wynik głosowania poniżej.
12.a. Głosowanie Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na
okres 3 lat.

głosowanie Głosowanie Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na okres 3 lat.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 12:13:19 - 12:13:41

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA



11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

13. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Babikach i
przekształcenia Szkoły Podstawowej w Szudziałowie.   (12:13:53 - 13:11:39)
Głos zabrali:
Pan Tadeusz Tokarewicz:

Przy uchwalaniu budżetu Państwo Radni widzieliście, że trzeba dołożyć do oświaty 2 mln zł.
Kuratorium Oświaty i Ministerstwo Edukacji negatywnie zaopiniowali uchwałę, szukają
haczyków prawnych.
Dzisiejsza uchwała była konsultowana m.in. z wydziałem nadzoru i kontroli Podlaskiego
Urzędu Wojewódzkiego.
Przedstawiliśmy Państwu wyliczenia odnośnie oszczędności, nikt się do tego nie odniósł.
Ktoś na sesji powiedział, że to jest strzał w kolano.  Otóż nie, tu chodzi o wszystkich
mieszkańców. Musimy spłacać zadłużenie, tym się kierujemy.

Pani Elżbieta Kędyś:

Panie Wójcie Pan z uporem maniaka poraz kolejny podejmuje ten sam temat.
Mówi Pan, że trzeba kierować się dobrem budżetu a ja uważam, że trzeba patrzeć na dzieci.
Rodzice i nauczyciele prężnie działają, tworzą tą szkołę i chcą.
Ile zaoszczędzimy na likwidacji szkoły? Poprzednio było mówione o przenoszeniu nauczycieli.
Szkoła to nie firma nastawiona na zysk.
Jeśli wszyscy pozostaną na stanowiska  to należy zachować tą szkołę.
Dlaczego staramy się zniszczyć coś co tak pięknie funkcjonuje.
Ktoś kiedyś wybudował ten budynek, może trzeba było wtedy się zastanowić czy jest
potrzebny.
Za chwilę przeniesiemy klasy 1-3 do Szudziałowa i co wtedy z budynkiem? Będzie jak ta
betoniarnia niszczał. 
Panią Kukisz Pan zdegradował a obciążył Panią Dyrektor sankcjami. Należało pomóc.
Panie Wójcie to Pan przegrał sprawę a nie szkoła i to gmina powinna ponieść koszty.
Pani p.o. dyrektora jest nowa, uczy się należałoby jej pomóc, wskazać drogę a nie mówić, że
się nie nadaje.
Trzeba było pomóc przy rozprawie, dać prawnika.

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Gminę stanowią wszyscy mieszkańcy.
Pani dyrektor nie potrzebowała pomocy, miała prawnika.
Co Pani proponuje? Zostawić szkołę.
Mówi Pani o dokończeniu drogi. Proszę wskazać dofinansowanie.
Gmina wyludnia się. W 2010 roku klasa liczyła 50 osób. Teraz jest 10, 12 osób rocznika.
Wyludniamy się.
Jakby musiała Pani odpowiadać przed RIO, NIK to Pani zobaczyłaby jak to jest.
Muszę dbać o całość. Pani ma prawo głosować jak chce. Rozumiem, że Radni są związani z
dziećmi.
Mam pytanie do Pana Małonia, kogo Pan reprezentuje? Pana dzieci chodziły do przedszkola w
Sokółce, za które płaciliśmy. Teraz też chodzą do szkoły w Sokółce. Może zadba Pan o
Wierzchlesie, o drogę.

Pani Elżbieta Kędyś:

Zaskoczył mnie Pan, będzie Pan rozliczał radnych z tego jak głosują? Bedzie Pan nakłaniał do
głosowania wg. Pana woli?

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Jeżeli nie będziemy szukać oszczędności to jak mamy zrobić drogę? Droga do Słójki
Borowszczyzny była rozłożona na trzy raty, bo nie stać nas było na taki wydatek
jednorazowo.

Pan Jerzy Stasiewicz:



Pan mówi będą oszczędności to będą inwestycje, ale w Wojnowcach tych inwestycji niema. 
Dlaczego mieszkańcy mają płacić za Pana decyzje?
Pan szuka oszczędności i mówi, że nie znalazło się stowarzyszenie, które przejęłoby szkołę.
Czy my jesteśmy gorsi od reszty mieszkańców?
 Pani dyrektor szkoły jest bez uprawnień, ale to Pan stworzył taka sytuację, nauczyciele
pouciekali.
Szukanie oszczędności na szkole w Babikach trwa już 15 lat. 

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Zrobiliśmy wyliczenia jaka była różnica miedzy zarobkami dyrektorskimi a nauczyciela.
Różnica wyniosła 5 tyś a nie 20 tyś. tak jak to wyliczyła Pani Kukisz.
Jestem organem prowadzącym jednak za funkcjonowanie placówki odpowiadają dyrektorzy.
Jestem taki niedobry, ale z urzędu nikt nie odszedł z powodu złej atmosfery.
Pan mnie obarczył winą, że nie można było budować świetlicy w Wojnowcach. Takie były
realia, nie było na to środków do pozyskania.
Za poprzedniego wójta było dofinansowanie i świetlica nie powstała a dofinansowanie
zwrócono.

Pan Jerzy Stasiewicz:

W szkole w Szudziałowie nikt nie odśnieża przy szkole, nie maluje ścian a w Babikach
wszysdtko robią rodzice.

Pan Mariusz Łapiński:

W szkole w Babikach do odejścia nauczycieli przyczyniła się Pani Kukisz, taka była atmosfera
nieprzyjemna. 
Mam jedną prośbę skończcie z tymi podziałami my - wy, jestem nauczycielem i nigdy tak
dzieci nie uczyłem.

Pan Michał Onoszko:

Tego nie da się zmienić. Tam zawsze byli ludzie gorszej kategorii.

Pan Leszek Olchowik:

Miejscowości wyludniają się, np. w Dubiczach Cerkiewnych w ogóle niema szkoły.
Jeżeli jest praca to ludzie są, ale jak brak perspektyw to opuszczają wsie i jadą do miasta.
My jako radni reprezentujemy gminę, nikt nie chce dróg, tylko żeby szkoła się utrzymała.
Świetlica w Wojnowcach już dawno miała być budowana, nawet było drzewo zakupione.
Później radny pokłócił się z Wójtem i nic z tego nie wyszło. 
Szkoła to problem personalny, zawsze rodzice i nauczyciele są za pozostawieniem szkoły. 
Zatwierdziliście budżet, macie świadomość jaki jest.
Jeżeli dziecko z 4 osobowej klasy trafi do klasy 40 osobowej, to czy sobie poradzi?

Przed zabraniem głosu przez Panią Ewelinę Dobrenko Pan Leszek Olchowik zwrócił uwagę na jej
niestosowne  zachowanie wobec Pana Wójta.
Po czym Pan Wójt opuścił salę obrad.

Pani Ewelina Dobrenko Przewodnicząca Rady Rodziców przy SP Babiki odczytała pismo. 

Następnie głos zabrali:
Pani Katarzyna Horosz:

Poczułam się obrażona. Ja nie jestem ani w koalicji ani w opozycji, mnie wybrali mieszkańcy
wsi Wierzchlesie i to ich reprezentuję.

Pani Diana Sokołowska:

Chciałabym sprostować informację w sprawie prawnika. Pani mecenas telefonicznie
poinformowała mnie o rozprawie a później były tylko groźby.
Wojewoda i sąd zaopiniował negatywnie zwolnienie dyrektor szkoły.

Pani Aneta Maliszewska:

 Czy odbyła się procedura sądowa? Czy zostali powołani świadkowie z dwóch stron?

Pani Diana Sokołowska:

Proszę zapytać sąd dlaczego nie zostali powołani świadkowie. Z tego co wiem to Pani Kukisz
chciała się dogadać, ale na mediacjach była tylko jedna ze stron Pani Kukisz.
Rodzice uczniów dużo nam pomagają przy szkole. Byłam w urzędzie i mówiłam, że nie mamy



pracownika. Pani Maliszewska odpowiedziała mi, że ona sama też odśnieża jak trzeba.

Pan Leszek Olchowik:

Wysłuchaliśmy wszystkich stron i dalsza dyskusja nie ma sensu. Proponuję przejść do
głosowania.

Wcześniej projekt uchwały był opiniowany przez Komisje Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.251.2022

w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Babikach oraz zamiaru
przekształcenia Szkoły Podstawowej w Szudziałowie, stanowiącą w protokole stronę Nr
19.
Wynik głosowania poniżej.
13.a. Głosowanie Uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w
Babikach i przekształcenia Szkoły Podstawowej w Szudziałowie.

głosowanie Głosowanie Uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Babikach i przekształcenia
Szkoły Podstawowej w Szudziałowie.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 13:11:43 - 13:12:03

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 9 60 % pula głosów 15 -

PRZECIW 6 40 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof PRZECIW

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta PRZECIW

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam PRZECIW

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata PRZECIW

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni PRZECIW

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew PRZECIW

14. Rozpatrzenie skargi na działania Wójta.   (13:12:22 - 13:13:20)



Skarga rozpatrywana była przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 
Głos zabrał Pan Mariusz Łapiński Przewodniczący Komisji:

Po przeanalizowaniu wszystkich dokumentów dotyczących skargi Komisja uznała skargę za
bezzasadną.
Całe postępowanie przeprowadzone zostało w sposób prawidłowy.

Wcześniej powyższa uchwała była opiniowana przez Komisje Rady Gminy.

 UCHWAŁA  Nr XXXIV.252.2022

w sprawie skargi na działlność Wójta Gminy, stanowiącą w protokole stronę Nr 19.
Wynik głosowania poniżej.
14.a. Głosowanie Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta.

głosowanie Głosowanie Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 13:13:25 - 13:13:56

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

15. Przyjęcie planu pracy Rady i Komisji na 2023 rok.   (13:14:12 - 13:14:50)
Plan pracy Rady Gminy oraz Komisji omówił Pan Leszek Olchowik Przewodniczący Rady.
Wcześniej plany pracy zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisje Rady.
Wyniki głosowania poniżej.



15.a. Głosowanie w sprawie zaopiniowania planu pracy Rady Gminy na 2023 rok.
głosowanie Głosowanie w sprawie zaopiniowania planu pracy Rady Gminy na 2023 rok.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 13:14:57 - 13:15:10

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

15.b. Głosowanie w sprawie przyjęcia planu Komisji na 2023 rok.
głosowanie Głosowanie w sprawie przyjęcia planu Komisji na 2023 rok.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 13:15:34 - 13:15:47

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 %



Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

16. Wolne wnioski.   (13:15:59 - 13:20:29)
Głos zabrali:
Pani Ewelina Dobrenko:

Po raz kolejny wnioskuję o ogrodzenie szkoły w Babikach oraz naprawę rynien.

Pan Jerzy Stasiewicz:

Chciałem zapytać Pana Wójta jaka była odpowiedź Komendanta Straży Granicznej ws. drogi
przy granicy.

Pan Franciszek Cilulko:

Droga z Zubrzycy Małej do Minkowiec do naprawy, jest nieprzejezdna.

Pan Jerzy Stasiewicz:

Droga dojazdowa do granicy była zaniedbana przez Wójta, żeby dopilnował to zostałaby
naprawiona.

Pan Franciszek Cilulko:

Naprawa dróg przez wojsko polegała tylko na rozepchnięciu żwiru.

Pani Bożena Redos:

Chciałabym podziękować za szybkie naprawienie zjazdu w Słójce i proszę jeszcze o
podsypanie zjazdu do posesji Państwa Kostrów.

17. Odpowiedź na wolne wnioski.   (13:20:32 - 13:20:35)
W związku z tym, że Pan Wójt opuścił posiedzenie odpowiedzi na wnioski zostaną udzielone na
najbliższej sesji.

18. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji.   (13:20:37 - 13:20:52)
Do treści protokołu z XXXIV sesji uwag nie wniesiono i został on przyjęty przez Radę.
Wynik głosowania poniżej.
18.a. Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XXXIII sesji.



głosowanie Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XXXIII sesji.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 14 grudnia 2022 r. czas 13:20:56 - 13:21:11

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 73.33 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 4 26.67 % nieoddanych głosów 0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna ZA

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta WSTRZYMAŁA SIĘ

8 Łapiński Mariusz WSTRZYMAŁ SIĘ

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew WSTRZYMAŁ SIĘ

19. Zamknięcie obrad.   (13:21:30 - 13:21:34)
Wobec wyczerpania punktów porządku Pan Leszek Olchowik Przewodniczący Rady Gminy dokonał
zamknięcia obrad XXXIV sesji dziękując wszystkim za aktywny udział.

Przewodniczący Rady Gminy

Leszek Olchowik

Protokołowała:

Wydrukowano z systemu do obsługi posiedzeń stacjonarnych i zdalnych posiedzenia.pl


